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Skolebestyrelsen torsdag den 24. oktober på Hårup Skole kl. 17 til 19.30 

Referat 
 

Mødeleder: Jens 

Referent: Peter  

Deltagere: 

Formand: Mette A 

Næstformand: Rikke 

Medlemmer: Mette B, Jane, Bjarke, Louise, Palle, Lise og Tina 

Suppleanter Elev Skole: Morten, Jonas 

Suppleanter Hårup Skole: Louise F, Søren 

Afbud: Palle, Lise, Jonas, Morten 

 Emne Ca. tid Mål med punktet Ansvarlig Referat 

1 Rammesætning af mødet 5 min Velkomst  
 

Jens Skoleleder rammsatte mødet. Dagens møde er tænkt som et fælles afsæt for 
skolebestyrelsen, så den nye bestyrelse får det bedst mulige afsæt for de 
næste to års arbejde. 

 

2  15 min Orientering vedr. den aktuelle situation 

på skolerne:  

a) Ledelsen  

b) Personalet  

c) Forældrene 

alle Slides medsende referatet 
 
Hårup Skole:  
Sygemelding i skolens kantine gør, at den fortsat er lukket.  
Der er ansat ny lærer til et barselvikariat pr. 1. december. Desuden ansat til 
fast lærerstilling med start 1. december. Der afholdes samtaler til 
pædagogstilling i den kommende uge. 
 
Begge skoler:  
Der arbejdes løbende med Folkeskolens kvalitetsprogram og de muligheder, 
der ligger i de lokale frihedsgrader. Dette vil blive yderligere præsenteret og 
drøftet på et af de kommende møder i Skolebestyrelsen.  
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Infomøder for kommende skolestartere bliver afhold i slutningen af november. 
 
Forældre:  
Spørgsmål til skolens rammesætning af elevernes brug af sociale medier. Og 
om der endnu er nationale krav til skolerne og bestyrelserne? Der er indtil nu 
kun udgivet 10 anbefalinger fra undervisningsministeren, som skolerne kan 
vælge at følge. Så ingen formelle krav til rammesætning fra Skolebestyrelsen. 
 
Personale 
Årets første skole-hjemsamtaler er ved at blive afholdt.  
 
 

 

3 Godkendelse af 
forretningsorden for 
skolebestyrelsen 

10 min Opfølgning fra sidste møde, hvor 
forretningsordenen blev drøftet. 
Tilbagemelding fra møde med formand, 
næstformand og skoleleder 

Jens 

Mette 

Rikke 

På sidste møde blev den gennemgået og efterfølgende tilpasset.  
Enkelte nedslag blev gennemgået og drøftet. 
 
Forretningsorden blev herefter godkendt 
 
Skolelederen opfordrede forældrene til at melde sig ind i foreningen Skole og 
Forældre og deltage i generalforsamlingen torsdag den 7. november. 

 

4 Sammenhæng mellem 
vores to skoler 

30 min Skolerne har haft fælles ledelse, 
skolebestyrelse, MED-udvalg, 
faggruppesamarbejde, samarbejde på elev 
niveau i mange år. 
Nu ser vi frem til at tage en helt ny skole i 
brug i 2026 samtidig med at vi oplever 
stor vækst i området. 
Skoleledelsen giver et rids af historikken 
og hvilke beslutninger der er taget ifht 
skolens ledelse, ansættelser, samarbejde, 
sammenhæng mv 

Jens  

Peter 

Tina 

Slides medsendes referatet 
 
Punktet blev drøftet.  
Se bilag vedr ”historik” og ”hvad venter”. De beskriver de to områder i 
overskiftsform. 
Det blev særligt drøftet, hvornår det er rettidigt endnu engang at forholde sig 
til værdien af sammenhængen mellem vores to skoler.  
Det er skoleledelsens holdning, at alt kan drøftes, men at skolebestyrelsen skal 
være opmærksom på hvor beslutningskompetensen ligger i de enkelte sager. 
Det er skoleledelsens anbefaling, at man udsætter drøftelsen om fælles 
skolebestyrelse og sammenhængskraften mellem de to skoler, til der er mere 
vished om rammerne for de fælles snitflader. Dette så man kan drøfte punktet 
på et mere oplyst grundlag.  



 
Skolebestyrelsen ved Skolerne i Elev og Hårup 

 

   
 

Det blev besluttet ikke at ændre ved organiseringen af en samlet 
skolebestyrelse og sammenhængskraften mellem de to skoler.  

 

5 Hvor kommer pengene fra? 
 
Samt status på regnskabet 
for skolernes tre afdelinger 

20 min Skolelens ledelse giver et blik på hvordan 

skolens økonomi er sammensat og 

fremlægger status på regnskabet pr 1. 

september 2024 

For 

Hårup Skole 

Elev Skole 

SFO 

 

Jens Der er indrapporteret status på regnskabet pr 23. september. 

Skolelederen gennemgik regnskaberne og forklarede, hvordan skolernes 
økonomi er sammensat. 

Årets resultat indtil nu: 

Hårup Skole: -69.319 

Elev Skole: -449.695 

SFO: -222.668 

Altså der er undtagelsesvis er udsigt til underskud i alle tre afdelinger. 

Forklaring til aktuel status: 

Hårup Skole:  

Af væsentlige ekstrabevilling kan nævnes positiv elevtalsregulering, 
grundet flere elever pr. 5.9. end vi forventede ved årets start, samt en 
positiv regulering af betalingsbudgettet. Opkrævning for snerydning og 
saltning vinteren 2023 er betalt i år, denne udgift var ikke forventet. I 
kantinen har indtægterne på salget været større end forbruget på 
indkøbet. Grundet flere klasser i dette skoleår er der ansat flere 
lærere, dermed flere lønudgifter. Der forventes færre udgifter til 
undervisnings drift, herunder fagkonti og undervisnings IT, samt på 
elevaktiviteter. Derudover er der en stigning af udgifter til betaling 
af specialklasseelever, grundet flere elever visiteret til specialklasser 
end forventet. 

Elev Skole: 
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I skoleåret 2024/2025 er der udvidet fra to til treklasser på 0. årgang, hvilket 
giver ekstra bevilling vedr. elevtalsreguleringen pr. 5.9.2024, samt flere 
lønudgifter til ny bhv. klasseleder.  

I forbindelse med forberedelsen af skolens 
udvidelse og flytning til Ravnbakkeskolen, er der ansat en pædagogisk 
leder.  

Derudover forventes der 3 mdr. løn til en nyansat lærer. 

Der forventes et merforbrug til undervisnings IT blandt andet 
elevtakstfakturering og udgifter til kopi, samt merudgifter til lejrskole. 

SFO: 

Driften balancerer. Af væsentlige ekstra bevillinger har SFO 
modtaget 426.000 kr. primært grundet flere børn i Elev SFO, da 
der er startet en børnehaveklasse 
mere på Elev Skole.  

Flere lønudgifter til udvidet SFO-tilbud for 4.-5. årg. i 
forhold til bevillingen. 

 

Heldigvis er der opsparing fra tidligere i undervisningen på Hårup Skole og på  

Elev Skole, så der er stadig overskud i de to afdelinger. SFO har udsigt til et 
mindre underskud 

 

 6 Principper for skolerne 25 min Skoleleder fremlægger, hvad principper 

for skolerne er 

Herefter præsenteres de gældende 

principper og hvordan skolebestyrelsen 

normalt arbejder med principperne 

Jens Punktet delvist udsat til næste møde 

Det blev besluttet, at de principper, der ikke er blevet opdateret længe, skal 
genbesøges og revideres. 

Skolelederen laver forslag til, hvilke principper Skolebestyrelsen med fordel kan 
revidere først.  
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Skolebestyrelsen drøfter om nogle 

principper trænger til et gennemsyn 

 

7 Folder for rammesætning af 
arbejdet i forældrerådene 

 Skoleledelsen præsenterer folder for 

fælles ramme for arbejdet i 

klasseforældrerådene 

Peter Folder blev gennemgået og drøftet. Der blev vedtaget enkelte ændringer i 
formuleringer, som skoleledelsen ændrer. På næste møde gennemgås folderen 
igen og godkendes 

 

 

8 Punkter til de næste møder    Orientering om lejrskoler og beslutning for det kommende skoleår. Princip for 
dette 

Den kommende 6. årgang. Status på elevtal og beslutning om klasseantal og 
samarbejde på årgangen. Princip for dette 

Principper. Hvad? samt status 

Kommunikation 

Organisering af udvalg som en del af skolebestyrelsesarbejdet. 

Budget 

Elevernes stemme 

 

 

8 Eventuelt    Ønske til punkt på et af de kommende møder: Hvordan arbejder skolerne med 
børn med særlige udfordringer 
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Medlemmer fra Skolebestyrelsen og skolelederen har modtaget henvendelser 
Kommunikation omkring årets skolefest på Hårup Skole. Skoleleder kommunikerer 
om dette i næste nyhedsbrev. 

 

 

 


